
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW. 0052-IV/10

Protokół
z obrad

IV Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 30 grudnia 2010 roku w godz. od 1000 do 1230 w Urzędzie Miasta Chełmno, 
sala nr 102, odbyły się obrady IV Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli:

Radni Rady Gminy w liczbie 15 na 15 ogółem. Obrady prawomocne; 
1. Elżbieta Zawal;
2. Lech Orzech;
3. Marek Kraśkiewicz
4. Jan Kaczmarczyk;
5. Krzysztof Madej;
6. Krystyna Janowska
7. Piotr Mikrut;
8. Grzegorz Sobieralski;
9. Zygmunt Urtnowski
10. Kazimierz Pasiński;
11. Ilona Sądel-Gredecka; 
12. Mieczysław Urbański;
13. Bogusław Kiełbasiewicz;
14. Zbigniew Kłos;
15. Henryk Krzywdziński;

Oraz zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno;
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. RBG;
5. Edward Rączka – Radca Prawny;
6. Danuta Zaborowska – Przewodnicząca GKPiRPAorazPN
7. Anna Woelke – protokolant

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG.
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (zał. Nr 2).
P. Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta (Zał. Nr 3) o wprowadzenie do porządku w 
pkt 15 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na usunięcie odrośli robinii akacjowej i topoli na 
użytkach ekologicznych dz. geod. Nr 3110/1, 3110/2 w Kolnie  i 3112/3 w Nowych Dobrach, 
będących w zarządzie Nadleśnictwa Jamy.
Do porządku nie zgłoszono innych uwag. P. Przewodniczący poddał, pod głosowanie zmiany 
do porządku. Wynik głosowania: 15 „za”.
P.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  porządek  posiedzenia  po  zmianach.  Wynik 
głosowania: 15 „za”.

Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 4)



Sprawozdanie  z  realizacji  uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie 
zgłoszono
uwag.

Ad. 3. 
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt odpowiedział na interpelacje z poprzedniej sesji (Zał. Nr 5)
P. Przewodniczący poprosił o przedstawianie interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje:

P. Urbański spytał, czy jest cos robione w sprawie poszerzenia obszarów ONW?

P. Wójt odpowiedział, że jest przygotowane pismo, i będzie w najbliższym czasie wysłane.

P. Kłos poprosił, by zawnioskować również o wprowadzenie do tego Dolnych Wymiarów.

P.  wójt  odpowiedział,  że chyba  lepiej  będzie jak wniosek będzie  dotyczył  ogólnie  Doliny 

Dolnej Wisły.

Ad. 4.

Przedstawienie sprawozdania Wójt Gminy Chełmno i Komisji Rady Gminy Chełmno.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący poprosił poszczególnych Przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań.

P. Kłos – sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów.

P. Janowska – sprawozdanie Komisji Spraw Socjalnych i Samorządowych.

Nie zgłoszono uwag do sprawozdań.

Ad. 5.

Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2010 rok. (Zał. Nr 6)

P. Skarbnik przedstawiła korektę budżetu.  Poinformowała, że zmiany w budżecie dotyczą 
głównie otrzymanych dotacji. Są to ostatnie zmiany do tegorocznego budżetu.
P. Skarbnik poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów zaopiniowała 
zmiany w budżecie pozytywnie.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 6.
Uchwała w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Chełmno na 2010 rok. (Zał. Nr 7)

a) Odczytanie uchwały budżetowej.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę budżetową.
b) Odczytanie opinii Komisji Stałych Rady Gminy o przedłożonym 
projekcie uchwały budżetowej.(Zał. Nr 8)
P. Przewodniczący odczytał opinie Komisji.
c) Odczytanie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej.(Zał. Nr 9)
P. Przewodniczący odczytał uchwałę nr 9/2010 Składu Orzekającego Nr 6 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29 listopada 2010 
roku w sprawie wydania opinii o projekcie budżetu na 2011 rok Gminy 
Chełmno.
d) Odczytanie  stanowiska  Wójta  Gminy  w  sprawie  opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej.
P. Wójt poinformował, że jego opinia jest pozytywna.
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e) Dyskusja;
P.  Skarbnik  poinformowała,  że  forma  uchwały  uległa  zmianie,  nie  ma 
obecnie załącznika w formie wydatków inwestycyjnych oraz informacji o 
stanie zadłużenia gminy.
Nie zgłoszono pytań.
f) Głosowanie uchwały budżetowej.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chełmno. (Zał. Nr 10)
P. Przewodniczący poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa zaopiniowała uchwałę 
pozytywnie.  Z  uchwałą  zapoznały  się  również  Komisje  Rady  Gminy,  które  również 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.
P. Urbański spytał, czy RIO przyjęło uchwałę bez problemów?
P. Skarbnik odpowiedziała: tak.
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie objaśnień do uchwały.
P.  Skarbnik  przedstawiła  objaśnienia  wartości  przyjętych  do  opracowania  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Chełmno na lata 2011-2018 (Zał. Nr 11).
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ja pod głosowani. Wynik głosowania: 15 „za”

Ad. 8.
Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  poboru  podatków:  rolnego,  leśnego,  od 
nieruchomości  w drodze  inkasa,  wynagrodzenia  inkasentów, określenia  wynagrodzenia  za 
inkaso oraz ustalenie miesięcznej diety sołtysa. (Zał. Nr 12)
P. Przewodniczący poprosił P. Wójta o uzasadnienie.
P. Wójt Wyjaśnił,  że proponuje wzrost diet sołtysów równo po 50 zł dla każdego sołtysa. 
Komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie.
Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ja pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 9.
Uchwała  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diety  przysługującej  Przewodniczącemu  Rady 
Gminy Chełmno oraz zasad jej wypłacania.(Zał. Nr 13)
P. Wójt wyjaśnił,  ze propozycja podwyżki diery przewodniczącego wynosi 100 zł. Projekt 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Rady.
P. Przewodniczący powiedział, że nie będzie brał udziału w głosowaniu.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. Wynik głosowania: 
14 „za” na 14 radnych biorących udział w głosowaniu.

Ad. 10.
Uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Gminy Chełmno. (Zał. Nr 14).
P. Przewodniczący wyjaśnił, że od dłuższego czasu rada przyjęła, że podwyższa diety jeden 
raz  w kadencji.  Obecna  podwyżka  wynosi  30  zł.  Komisje  Rady zaopiniowały  podwyżkę 
pozytywnie.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ja pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za” 1 „wstrzymujący”.

Ad. 11.
Uchwała  w  sprawie  zarządzenia  wyborów  sołtysów  i  rad  sołeckich  na  terenie  Gminy 
Chełmno. (Zał. Nr 15)
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P. Wójt Wyjaśnił, że należy podjąć uchwałę o przeprowadzeniu  wyborów  sołtysów  i  rad 
sołeckich na terenie Gminy Chełmno, ponieważ kończą się kadencje.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ja pod głosowanie. Wynik głosowania „15 ‘za”.

Ad. 12.
Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2011 rok. (Zał. Nr 16)
P.  Przewodniczący  poprosił  Panią  Danutę  Zaborowska  Przewodniczącą  Gminnej  Komisji 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
o przedstawienie programu.
P. Zaborowska odczytała gminny program.
P. Urbański spytał, czy powstaną programy wojewódzkie?
P. Zaborowska odpowiedziała, że na razie ich nie ma.
P.  Urbański  spytał,  o  pkt  IV pakt  4,  miał  być  zmieniony tak  aby nie  było  konieczności 
przedstawiania na zebraniu wiejskim tylko na stronie BIP urzędu.
P. Zaborowska stwierdziła, że rzeczywiście jej to umknęło, i zostanie to poprawione.
P. Zawal spytała, czy komisja rozważała prowadzenie zajęć na salach wiejskich?
P.  Zaborowska odpowiedziała,  że oczywiście  tak,  ale  problemem jest  to,  że  sołectwa nie 
zgłaszają  chęci  podjęcia  takich  działań.  Poza  tym,  z  doświadczenia  wie,  że  mógłby  być 
problem z  frekwencją,  ponieważ  w  ostatnim  czasie  organizowano  wyjazd  dla  dzieci,  na 
zbiórkę  przed  autokarem  nie  zgłosiło  się  15  dzieci  z  45,  które  miały  uczestniczyć  w 
wycieczce, a rodzicie nawet opiekunów o tym nie poinformowali. Komisja musiała pokryć 
koszty na 45 dzieci, więc coraz bardziej zastanawia się, czy takie wycieczki mają sens.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ja pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 
„za”.

Ad. 13.
Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  usunięcie  odrośli  robinii  akacjowej  i  topoli  na 
użytkach ekologicznych dz. Geod. Nr 3110/1, 3110/2 w Kolnie i 3112/3 w Nowych Dobrach, 
będących w zarządzie Nadleśnictwa Jamy. (Zał. Nr 17)
P.  Zawadziński  wyjaśnił,  że  Nadleśnictwo  Jamy  zwróciło  się  z  prośba  o  umożliwienie 
usunięcia odrośli.
P. Urbański powiedział, że Nadleśnictwo zawsze robi problemy w załatwianiu różnych spraw, 
trzeba pamiętać, że poszliśmy im na rękę.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 14.
Plan bieżącego utrzymania dróg w Gminie Chełmno na 2011 rok wraz z planem wydatków w 
dziale transport. (Zał. Nr 18)
P. Przedstawił plany.
P. Urbański zwrócił uwagę na to, że Nowe Dobra i Klamry zawsze dostają dużo szlaki.
P. Madej powiedział, że w Klamrach 8 zestawów szlaki ma być do działek gminnych.
P. Mikrut powiedział,  ze 2 zestawy szlaki na normalne drogi w Klamrach to jest za mało, 
Klamry mają bardzo dużo dróg szlakowych w złym stanie.
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  w  Nowych  Dobrach  szlaka  jest  nawożona  na  parcele  w  stronę  ul. 
Łunawskiej,  ponieważ  droga bardzo  osiada.  Prawdopodobnie  najpierw będzie  nawieziony 
gruz.
P.  Madej  wyjaśnił,  że  plan  wygląda  ubogo,  ale  nie  było  innego  sposobu  na  podzielenie 
pieniędzy. Niestety zawsze był i pewnie nadal będzie problem z podziałem szlaki i kamienia.
P. Janowska powiedziała, że Nowawieś dostaje za mało szlaki.
 P.  Wójt  powiedział,  że  sołectwa  posiadają  własne  środki  finansowe  i  jeśli  przeznaczą 
pieniądze na szlakę to drugie tyle dokłada gmina.
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P.  Janowska  prosi  by  następnym  razem  w planie ująć ilość km dróg szlakowych.
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący odczytał plan i poddał go pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 15.
Plany pracy Komisji na 2011 rok. (Zał. Nr 19-22)
P.  Przewodniczący  poprosił  przewodniczących  komisji  o  przedstawienie  poszczególnych 
planów pracy Komisji kolejno poddając je pod głosowanie.
1. P. Madej Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska przedstawił plan pracy komisji na 2011 rok. Głosowanie – 15 „za”.
2.  P.  Kłos Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego i  Finansów przedstawił  plan 
pracy komisji na 2011 rok. Głosowanie – 15 „za”.
3. P. Janowska Przewodnicząca Komisji Spraw Socjalnych i Samorządowych przedstawiła 
plan pracy komisji na 2011 rok. Głosowanie – 15 „za”.
4. P. Orzech Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił plan pracy komisji na 2011 
rok. Głosowanie – 15 „za”.

Ad. 16.
Czynności końcowe obrad:
P. Przewodniczący przedstawił pismo Pana Stanisława Ciska, który po raz kolejny zwraca się 
z prośbą o mieszkanie socjalne.
P.  Przewodniczący powiedział,  ze  sytuacja  jest  trudna ponieważ  gmina  nie  ma  mieszkań 
socjalnych. Wyjaśnił, że Komisja Socjalna proponowała Panu Ciskowi umieszczenie w Domu 
Pomocy Społecznej ale kategorycznie odmówił. Proponowano barak, ale to koszt ok. 20 tys.
P. Janowska powiedziała, że ten Pan miał majątek, który wyprzedał.
P. Urbański powiedział, że Pan Cisek powinien skorzystać z pomocy DPS-u, gmina będzie 
przecież za to płaciła.
P.  Wójt  powiedział,  że  bardzo  chciałby  pomóc,  ale  jeśli  nie  ma  mieszkań  socjalnych  to 
niewiele można zrobić.
P.  Sądel – Gredecka powiedziała,  że faktycznie barakowóz to dobre rozwiązanie,  ale Pan 
Cisek jest osoba niepełnosprawna i to może być bariera do zamieszkania w takich warunkach. 
Faktycznie  najlepszym  rozwiązaniem  byłoby  zamieszkanie  Pana  Stanisława  w  DPS-ach 
ponieważ będzie tam miała odpowiednia opiekę.
P.  Przewodniczący  powiedział,  że  właśnie  w  takich  kryteriach  zostanie  udzielona  Panu 
Ciskowi odpowiedz na pismo.
P. Przewodniczący przypomniał o składaniu pierwszych oświadczeń majątkowych.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie nadania imienia Gimnazjum w Starogrodzie.(Zał. Nr 8)
Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ja pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”.

Ad. 12.
Czynności końcowe.
Nie zgłoszono spraw.
Na tym obrady III Sesji zakończono.

Protokolant
............................
Chełmno, dnia 17.12.2010 roku.
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